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Ləğvetmə prosesində olan “Gəncə 
Universam” QSC səhmdarlarının nəzərinə!

31 iyul 202�-cü il saat 10.00-da səhmdar-
ların növbəti ümumi yığıncağı keçiriləcəkdir.

Ümumi yığıncağın gündəliyi:
1. Cəmiyyətin ləğvetmə balansının təs-

diq edilməsi.
2. Cəmiyyətin qalıq əmlakının səhmdar-

lar arasında bölünməsi planını əks etdirən 
hesabatın təsdiq edilməsi.

3. Cəmiyyətə məxsus səhmlərin  ləğv 
edilməsi və dövriyyədən çıxarılması.

�. Digər məsələlər.
Ümumi yığıncaq Gəncə şəhəri, H.Əliyev 

prospekti 1�9 nömrəli ünvanda keçiriləcək-
dir.Səhmdarlar gündəlikdəki  məsələlərə aid 
sənədlərlə tanış olmaq üçün  hər həftənin iş 
günləri saat 10.00-dan 13.00-dək cəmiyyətin 
ləğvetmə komissiyasına müraciət edə bilər-
lər. Əlaqə nömrəsi: �99�22266�592.

/ə÷vetmə komissi\asÕ 

Avropa–Çin ticarət savaşı: 
kim udacaq, kim uduzacaq?

Brüssel Pekinin elektromobil idxalına tarifləri artırır
�əYYəOඈ ��cඈ VəKඈIəGə�

Bununla belə, )ransa indi Pekinin 
cavab olaraq zərbə endirə biləcəyi ilk 
ölkələrdən biri olmaq riskini daşıyır. Eyni 
zamanda, Brüsselin qərarı son deyil və 
yenidən nəzərdən keçirilə bilər.

Avropa İttifaqı Çinin elektrik avto-
mobillərinin Avropa avtomobil bazarına 
axınını ləngitmək barədə hələ keçən pa-

yızdan düşünməyə başlamışdı. O vaxta 
qədər Çin şirkətlərinin Aİ-dəki payı 2019-
cu ildəki 1 faizdən 8 faizədək yüksəlmiş-
di və 2025-ci ilə qədər 15 faizə çatacağı 
proqnozlaşdırılırdı. “Rhodium Group” 
tədqiqat şirkətinə görə, Çin elektrikli av-
tomobillərinin Avropaya idxalı 2020-ci il-
dəki 1,6 milyard dollardan 2023-cü ildə 
11,5 milyard dollara yüksəlib. Eyni za-
manda, Çin elektrik avtomobillərinin qiy-
mətləri Aİ-də istehsal olunan modellərə 
nisbətən 20 faiz aşağıdır və avropalılar 
bunu Çin avtomobil sənayesinin Pekin 
tərəfindən ədalətsiz subsidiyasının nəti-
cəsi hesab edirlər. 

Ötən ilin oktyabr ayında Avropa Ko-
missiyası antidempinq araşdırmasına 
başladığını elan etmişdi. Bunun nəticə-
sində Brüssel avropalılarla rəqabətin 
daha bərabər və ədalətli olması üçün 
Çindən gələn elektrik avtomobillərinə 
idxal rüsumlarını nə qədər artıracağına 
qərar verəcəyini bildirmişdi. İyunun 12-
də məlum oldu ki, AK iyuldan etibarən 
Çinin elektrik avtomobillərinə əlavə rü-
sumlar tətbiq edəcək. Xarici KİV tariflərin 
Çinin BYD avtomobilləri üçün əlavə tarif 
17,� faiz, “Geely” markalı maşınlar üçün 
20 faiz, SAIC avtomobilləri üçün isə 38,1 
faiz təşkil edəcəyini yazır. 

AK bildirir ki, bu fərq, Çin şirkətləri 
tərəfindən alınan dövlət subsidiyalarının 

müxtəlif səviyyələri ilə bağlıdır. Çində 
Avropa Komissiyasının araşdırması ilə 
əməkdaşlıq edən bütün digər elektrik 
avtomobil istehsalçıları orta hesabla 21 
faiz, əməkdaşlıqdan imtina edənlər isə 
38,1 faiz tariflə üzləşəcəklər. Eyni za-
manda, Çin avtomobilləri ilə yanaşı, Çin-
də istehsal olunan bir sıra Avropa mar-
kalarının avtomobilləri, məsələn, BM: 
üçün də tezliklə artan rüsumlar tətbiq 

olunacaq. Maraqlıdır ki, Çin avtomobillə-
ri üçün tariflərin artırılması ideyasının ən 
fəal tərəfdarı, faktiki olaraq Brüssel tərə-
findən araşdırmaya başlamaq üçün lob-
biçilik edən )ransa olub. Hətta Pekinin 
antidempinq araşdırması çərçivəsində 
fransız konyak istehsalçılarından qisas 
alacağı ilə hədələməsi də Parisi bu yol-
dan dönməyə məcbur etmədi.

Lakin Almaniya, əksinə, əvvəldən Çin 
avtomobil sənayesinə hər hansı bir məh-
dudiyyətin tətbiq olunmasına qarşı çıxır-
dı. Çünki Berlin Çin bazarında mövcud 
olan ən böyük avtomobil istehsalçılarının 
taleyindən qorxurdu. Almaniyanın kans-
leri Olaf Şolz ötən şənbə günü Almani-
yanın avtomobil sənayesinin nümayən-
dələri ilə görüşdə bildirmişdi ki, Berlin 
daxili avtomobil bazarını xarici şirkətlərə 
bağlamaq istəmir, çünki adekvat cavab 
veriləcəyini bilir. Eyni zamanda, tariflərin 
artırılmasının qarşısını almaq mümkün 
olmadığını anlayan almanlar AK-ni rü-
sumları 15 faizə qədər qaldırmağa inan-
dırmağa çalışırdılar. Bundan başqa, Al-
maniya önləyici addımlar da atır. Belə ki, 
iqtisadiyyat naziri Robert Habekin gələn 
həftə Çinə səfər edərək, məsələni yerin-
də müzakirə edəcək.

Əlbəttə, Aİ-nin qərarı Çində xoş qar-
şılanmadı. Çin Xarici İşlər Nazirliyinin 

sözçüsü Lin -ian Brüsseldən verilən 
xəbərə cavab olaraq bildirib ki, “Subsidi-
yalara qarşı bu araşdırma tipik bir pro-
teksionizm hadisəsidir”. O əlavə edib ki, 
tariflər təkcə Çin və Aİ arasında ticarət 
və iqtisadi əməkdaşlığa deyil, həm də 
qlobal avtomobil istehsalı və təchizat 
zəncirinin sabitliyinə zərər verəcək.

Təbii ki, Çin əvvəllər Avropa araşdır-
malarına səssizcə baxmırdı, xüsusən 
də Brüssel təkcə elektrik avtomobilləri 
deyil, Çinin ixrac etdiyi günəş panelləri 
və külək turbinlərini də hədəfə aldığın-
dan Pekin narazılığını daim bildirirdi. 
“Politico” saytının məlumatına görə, 
elektromobillər üçün rüsumların artırıl-
ması ilə bağlı gözlənilən açıqlamadan 
az əvvəl Çin Ticarət Nazirliyi Avropa 
ticarət komissarı Valdis Dombrovskisə 
beş səhifəlik məktub göndərərək onları 
ticarət müharibəsindən əl çəkməyə ça-
ğırıb. Eyni zamanda, Pekin Aİ-nin bunu 
həyata keçirəcəyi təqdirdə cavab təd-
birləri tətbiq edəcəyi vədləri baxımından 
tərəddüd etmir. Çinin ticarət naziri Vanq 
Ventao bu ayın əvvəlində İspaniyada 
olarkən xəbərdarlıq edib ki, avropalı-
lar Çin şirkətlərini sıxışdırmağa davam 
edərsə, Çin öz müəssisələrinin qanuni 
maraqlarını qətiyyətlə qorumaq üçün 
bütün lazımi tədbirləri görəcək.

Üstəlik, bu dəfə Çin konkret hədəf 
göstərməmək ənənəsindən uzaqlaşıb. 
Xarici KİV yazır ki, Pekin artıq Aİ-nin 
kənd təsərrüfatı və aviasiya sektorlarını 
hədəf alacağı barədə xəbərdarlıq edib ki, 
bu da ilk növbədə )ransaya son dərəcə 
həssas zərbə olacaq. Çin hökumətinin 
“Global Times” qəzetinin yazdığına görə, 
Pekin artıq 2023-cü ildə birlikdə təx-
minən 5 milyard avro təşkil edən donuz 
əti və süd məhsullarının Aİ-dən idxalı ilə 
bağlı antidempinq araşdırması imkanla-
rını nəzərdən keçirir. Aİ-nin hazırkı qəra-
rının nəticələri ilə bağlı gözləntilərin acı-
nacaqlı olması təəccüblü deyil. “Təəssüf 
ki, bəzi əks-tədbirlər artıq işdə görünür. 
Ticarətdən əlavə, bu tariflər Çin və AB 
arasında onsuz da kövrək olan gərginliyi 
artıra bilər”, - Aİ Çin Ticarət Palatası Eu-
ractiv-ə şərhində bildirib. 

İndi hamı noyabr ayını gözləyir, çünki 
həmin ayda yekun variant təsdiqlənlən-
məlidir. Hələ vaxt var. Avropalılar ye-
kun qərar qəbul edəndə çox güman ki, 
mütəxəssislərin bu sözlərinə diqqət edə-
cəklər: “Reaksiya və nəticələr ticarət mü-
haribəsinə səbəb ola bilər ki, bu da yük-
sək iqlim hədəflərinə çatmaq üçün hələ 
də Çin tədarük zəncirlərindən çox asılı 
olan bir bölgə üçün dağıdıcı olacaq”.

S�(/$<  
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Qəhrəmanmaraşda Azərbaycan məhəlləsi

Maraş Türk tarixinə qəhrəmanlıqlıq dastanları yazmış bir bölgədir. XIX 
yüzilin sonlarında bu bölgədəki Zeytunda ilk erməni üsyanları yaşanmışdır. 
Sonralar da  Osmanlı İmperiyasının I Dünya Müharibəsinə girməsindən istifadə 
edən ermənilər siyasi məqsədlərinə çatmaq və dövləti daxildən çökdürmək 
üçün işğalçı Qərb dövlətlərinin tələsinə düşərək türk ordusuna arxadan və 
vəhşicəsinə hücum etməyə başladılar, bölgənin  müdafiəsiz insanlarını qətlə 
yetirdilər. 

Burada yaşayan ermənilər həmişə 
üsyana hazır olduqlarından ancaq kə-
nardan əmr veriləcəyini gözləyirdilər. Bu 
həssas vəziyyətdən istifadə edən )ransa 
və İngiltərənin  Çanaqqala müharibələri-
nin ən şiddətli anlarında ermənilərə ver-
dikləri təlimatlarla  onları üsyana sövq 
etdilər. Maraş uzun illər atəş yerinə dön-
dü.  Dünya savaşı sonrası Maraş şəhərini 
işğal edən )ransa ordusunun tərkibindəki  
erməni  legionu günahsız insanları qətlə 
yetirərək, əhalini buradan çıxarıb ermə-
nilərin yerləşməsinə nail olmaq istədilər. 

Onlar burada erməni dövləti qurmaq 
məqsədi ilə müsəlman əhalinin qətllərini 
təşkil etdilər. Lakin maraşlılar  bu planın 
həyata keçməməsi üçün qəhrəmancası-
na mübarizə apardılar.  Qurtuluş savaşı 
illərində də maraşlılar fransız və erməni 
işğalçılarına lazımi dərs verib onları öz 
torpaqlarından təmizləməyə nail oldular. 
Təsadüfi deyil ki, Maraşa “qəhrəman” adı 

verilmişdir, indi o  Kahramanmaraş adı  ilə  
gələcəyə addımlayır.

Keçən il 6 fevral tarixində Türkiyədə 
mərkəzi Qəhrəmanmaraş olmaqla  ən 
faciəli hadisələrdən biri – dəhşətli zəlzələ 
baş verərkən qardaş ölkəyə ilk yardım əli-
ni uzadan Azərbaycan oldu.

 Azərbaycan dərhal axtarış-xilasetmə 
qruplarını zəlzələ bölgəsinə göndərmiş,  
ərzaq və digər lazımi yardımları   çatdır-
mış, zəlzələ qurbanlarına sığınacaq ver-
mək üçün çadır və konteyner şəhərcikləri 
yaratmışdır. 

Qəhrəmanmaraşın tam mərkəzində  
Azərbaycan məhəlləsinin inşası  qəra-
rının alınması iki ölkənin qardaşlığının 
nümunəsidir. Burada  Azərbaycan bul-
varının və Azərbaycan məhəlləsinin sa-
lınması  Azərbaycanın qardaş köməyinin 
bir rəmzinə çevrilmişdir.   Burada 1000 
evin inşasını Azərbaycan öz öhdəsinə  
alıb. Türkiyə  Prezidenti Rəcəb Tayyib 

Ərdoğan və Azərbaycan Prezidenti İlham 
 Əliyevin iştirakı ilə  bir çox binanın  təməli 
atılmış, hazırda onların inşası tamamlan-
maq üzrədir.    Azərbaycan məhəlləsində 
işlər sürətlə gedir, burada yaşayış yerləri 
ilə yanaşı, parkinqlər, məktəblər və sağ-
lamlıq sahələri də olacaq. Yaşıllıq zolaq-
ları da salınır. 

Qəhrəmanmaraş Böyükşəhər Bələ-
diyyəsinin  yeni seçilmiş   başçısı )ırat 
Görgel Azərbaycanın buradaki işlərindən 
razılığını ifadə edir,   zəlzələdən zərər 
çəkmiş insanlar üçün edilənləri əsil qar-
daşlıq nümünəsi sayır. 

 Ailə üzvlərinin bir neçəsini itirmiş 68 
yaşlı Oğuz Taner Azərbaycan sevgisini 
belə ifadə edir: “)əlakətin  ilk günü yar-
dıma gələnlərin azərbaycanlılar olduğunu 
görüncə hansı hisslər keçirdiyimi ifadə 
edə bilmirəm. Bir neçə il öncə Azərbay-
canın Qarabağdakı Zəfərinə necə sevin-
mişdimsə, eyni hissləri həmin an yaşa-
dım. Amma bu sevgi başqa bir sevgi idi, 
qardaşlığın nə demək olduğunu göstərən 
hüznlü sevgi idi. İndi biz Azərbaycanın  
şəhərimizin ən mərkəz hissəsində necə 
gözəl bir məkan yaratmasının şahidiyik.  
Azərbaycan məhəlləsi qardaşlıq simvolu 
olacaq”. 

Qafar Ç AXM AQL I ,  
XQ-nin 7ürki\ə müxEiri

Gəncə şair oğlunu ehtiramla yad etdi
 “Mirzə Şəfi Vazeh və dünya ədəbiyyatı” mövzusuna həsr olunan konfrans 

Azərbaycan Respublikası Elm və Təhsil Nazirliyi, Gəncə Şəhər İcra Hakimiyyəti, 
Azərbaycan Milli Elmlər Akademiyası və onun Gəncə bölməsi tərəfindən birgə 
təşkil edilib.

Elmi tədbirə Gəncə bölməsinin əməkdaş-
ları ilə yanaşı, AMEA-nın Nizami Gəncəvi 
adına Ədəbiyyat İnstitutunun, Məhəmməd 
Füzuli adına Əlyazmalar İnstitutunun, Lənkə-
ran Regional Elmi Mərkəzin, həmçinin Nax-
çıvan və   Mingəçevir Dövlət universitetləri-
nin  alim və tədqiqatçıları da qatılıblar.

İştirakçılar konfransın keçirildiyi AMEA 
Gəncə Bölməsinin böyük iclas salonunun fo-
yesində elmi nəşr və tarixi sənədlərdən təşkil 
edilmiş sərgiyə baxıblar. Mirzə Şəfi Vazehin ya-
radıcılığı ilə bağlı olan, Almaniyada saxlanılan 
əlyazmaların fotosurətləri böyük maraq doğurub.

Tədbiri  güriş sözü ilə AMEA-nın Gən-
cə Bölməsinin sədri, akademik Fuad Əliyev 
açaraq qeyd edib ki,  böyük şair və maarifçi 
Mirzə Şəfi Vazeh ədəbiyyatımızın görkəmli 
nümayəndəsi olmaqla yanaşı, Azərbaycanın 
poetik düşüncə və ənənələrinin Avropada ta-
nınmasında böyük rolu olan mütəfəkkirdir.

Akademik Fuad Əliyev ulu öndər  
Heydər Əliyevin  milli maraqlarımızın və 
mənəvi-ideoloji intibahımızın hədəfləri na-
minə strateji xəttinin bir hissəsi olaraq, tarixi-
mizdə və ədəbiyyatımızda özünəməxsus yer 
tutmuş görkəmli şəxsiyyətlərin tanıdılması və  
irsinin əsaslı şəkildə öyrənilməsinin vacibli-
yinə xüsusi diqqət yetirdiyini vurğulayıb. 

Sonra konfransın plenar iclasının mə-
ruzələri dinlənilib. AMEA Nizami Gəncəvi 

adına Ədəbiyyat İnstitutundan  Aytən Qur-
banova “Mirzə Şəfi Vazeh və türk dünyası”, 
AMEA Gəncə Bölməsi Humanitar Tədqiqat-
lar İnstitutundan Ruziyə Quliyeva “Diva-
ni-hikmət” ədəbi məclisi”, bölmənin Nizami 
Gəncəvi Mərkəzindən Əlimuxtar Muxtarov 
“Mirzə Şəfi Vazeh irsinə dövlət qayğısı: Ulu 
öndər Heydər Əliyevdən Prezident İlham 
Əliyevə”, AMEA Lənkəran Regional Elmi 
Mərkəzindən Fəranə Mikayılova “Diva-
ni-hikmət” ədəbi məclisi mədəniyyətlərarası 
körpüdür”, AMEA Gəncə Bölməsi Nizami 
Gəncəvi Mərkəzindən Aynur Mirişli “Mirzə 
Şəfi dünyasi” və  Respublikanın Əməkdar 
artisti, gəncəli bəstəkar Məmməd Cəfərov 
“Mirzə Şəfi Vazehin sözlərinə yazılmış ©Varª 
romansının təhlili” mövzularında çıxışlar 
ediblər.

Tədbirdə “Var” romansı Gəncə Musiqi 
Kollecinin tələbəsi olan gənc vokalçının ifa-
sında səslənib. Gəncə Şəhər İcra Hakimiyyə-
tinin şöbə müdiri Yadigar Bədəlov böyük şair 
və maarifçi Mirzə Şəfi Vazehin 230 illik yu-
biley tarixinə həsr olunan bu konfransın işini 
yüksək qiymətləndirib və iştirakçılara uğurlar 
arzulayıb.

Hamlet Q$S,M29, 
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Ermənistan Qərbin  
sanksiyalarına məhəl qoymur
Bu ilin əvvəlindən Rusiyadan Avropa İttifaqına (Aİ) qeyri-sənaye xarakterli 

təbii və sintetik brilyant və brilyant zinət əşyalarının birbaşa idxalına qadağa 
qoyulub. Üçüncü ölkələrdə emal edilən rus almazlarına isə qismən Avropa 
embarqosu martın 1-dən qüvvəyə minib. Tam qadağa sentyabrın 1-dən tətbiq 
olunacaq. Bu, Aİ-nin tətbiq etdiyi 12-ci sanksiyalar paketində nəzərdə tutulub. 

Rusiya isə Qərbin Ukraynaya qarşı təca-
vüzünə görə tətbiq etdiyi sanksiyalardan yan 
keçmək üçün istənilən boşluqlardan istifadə 
edir. Öz məhsullarını ixrac etmək üçün 3-cü 
ölkə kimi Ermənistanı seçib. İxracın həcmi 
isə hər il artır. 

³4ıúqıUan´ statistika
Rusiya qiymətli daşları və qızıllarının 

təkrar ixracının (reeksport) artması ilə bağ-
lı xəbərlər ötən ilin ortalarından Ermənistan 
mətbuatında yer almağa başlayıb. Rəsmi sta-
tistikaya görə, 2023-cü ildə Ermənistan 1,� 
milyard dollarlıq qızıl və 5�9 milyon dollar 
dəyərində brilyant ixrac edib. Bu da Ermənis-
tan iqtisadiyyatı üçün rekord göstəricidir. Bu 
il də tədarüklər artmaqda davam edib. 2024-
cü ilin birinci rübündə qızıl ixracı 2,5 milyard 
dollar, almaz ixracı isə 1�5 milyon dollar 
olub. Ermənistanda bu “xammalın” emalı da 
kəskin şəkildə - 31 faiz artıb. 

Bununla yanaşı, istər keçən il, istərsə də 
bu ilin yanvar-mart aylarında Ermənistana, 
əsasən, Rusiyadan almaz və qızıl idxalı eyni 
sürətlə artıb. “2023-cü ildə Ermənistan 4,5 
milyon karat almaz ixrac edib ki, bu da res-
publikanın özündə istehsal olunandan 30 dəfə 
çoxdur. Ötən ilin noyabrından Ermənistan 4 
milyard dollar dəyərində Rusiyaya qızılı ix-
rac edib. Göründüyü kimi, xammal Rusiya-
dan daxil olur və burada emal olunaraq təkrar 
ixrac olunur. 

İqtisadçılar qeyd edirlər ki, Ermənistan 
faktiki olaraq Rusiya daşları və qızıllarının, 
xüsusən Dubay və Honq Konqa tədarükü 
üçün tranzit kanalına çevrilib. Məhz BƏƏ və 
Çinə keçən ildən etibarən Ermənistandan ix-
racın həcmində anormal artım müşahidə olu-
nur. “2022-ci ildə Rusiyadan çıxarılan pulun 
əhəmiyyətli hissəsi Ermənistanda məskunla-
şıb. Bu vəsaitlər erməni kanalları vasitəsilə 
Rusiya ilə BƏƏ arasında almaz və qızıl alveri 
zamanı istifadə olunur�.

Belə görünür ki, Rusiya qızıl və qiymətli 
daşlarının ixracına tamamilə qadağa qoyul-
masına baxmayaraq, bu, onların Ermənistan 
vasitəsilə təkrar ixracının logistikasına mane 
olmur. Aprel ayı üçün məlumatlar hələ açıq-
lanmayıb, lakin rəsmi statistikaya görə almaz 
ixracı mart ayında davam edib. Məsələ onda-
dır ki, Ermənistanın ixracı ilə bərabər idxalı-
nın böyüməsi də milli iqtisadiyyatın tələbatı-
na əsaslanmır. Avropa, Asiya, Yaxın Şərq və 
digər region ölkələri ABŞ və Aİ-nin Rusiyaya 
qarşı sanksiyalarından ehtiyat edərək öz mal-

larını birbaşa deyil, məhz Ermənistan üzərin-
dən çatdırır.

Düzdür, Ermənistanda vasitəçilər dəyi-
şib. Əgər əvvəllər Rusiya almazlarını yerli 
“Ai-Almast” dövlət şirkəti  Rusiyanin “Alro-
sa” şirkətindən topdansatış alırdısa, indi alıcı 
dəyişib. Buna Aİ sanksiyalarının tətbiqi səbəb 
olub. �Artıq bir neçə aydır ki, �Ai-Almast� 
Rusiyanın �Alrosa� şirkətindən emal olun-
mamış almaz almır. İndi biz almazları əsasən 
Afrika ölkələrindən idxal edirik�,– “Ai-Al-
mast”ın icraçı direktoru Tiqran Xaçatryan 
bildirib. Onun sözlərinə görə, təbii almazların 
hasilatı və ticarəti üzrə dünyanın ən böyük 
şirkəti olan “De Beers” ilə də danışıqlar apa-
rılır.

Almaz ³təkUaU i[Uac´ı
Ermənistandan Rusiya almazlarının tək-

rar ixracı isə davam edir. Bu o deməkdir ki, 
Ermənistanın dövlətə məxsus “Ai-Almast” 
şirkətinin yerini başqaları tutub. İndi onlar 
özəl müəssisələrdir. “Hetq” nəşri Ermənis-
tandan ən çox almaz ixrac edən üç böyük 
özəl şirkətin adını çəkib. Onlardan biri Er-
mənistan hakimiyyəti ilə, daha dəqiq desək, 
parlamentdə hakim “Mülki müqavilə” par-
tiyasından olan iri biznesmen Xaçatur Suki-
asyanla əlaqələri olan “ADM D,AMONDS 
LLC” şirkətidir. Üç ən böyük almaz ixracat-
çısından biri də 2022-ci ilin aprelində qeydiy-
yatdan keçmiş “VDA D,AMONDS” MMC-
dir. Onun sahibi Rusiya vətəndaşı, almaz 
emalı DDK şirkətinin təsisçisi Vithalbhaem 
Ramanidir. Ermənistandan böyük miqdarda 
brilyant ixrac edən üçüncü şirkət isə ölkənin 
zərgərlik və almaz bazarında 10 ilə yaxın-
dır fəaliyyət göstərən “D,MEX CAP,TAL” 
şirkətidir.

Bu faktlar onu sübut edir ki, Ermənistan 
Rusiya mallarının tranzitinin fəal iştirakçı-
sıdır və ABŞ və Avropa İttifaqının Rusiyaya 
qarşı sanksiyalarını açıq-aşkar pozur.

3ünKan ƏFƏ1Dİ<(9  
XQ

øNඈ G|YOəW� EඈU PඈOOəWඈn K�nəU �nYanı 0ඈU]ə ùəIඈ 9a]eK ± ���

Admin
Машинописный текст
S.11.




